
From:                                 Melvin Smit 
Sent:                                  Mon, 8 Jan 2024 09:55:46 +0000 
To:                                      Marjet Eleveld 
Subject:                             FW: Vraag over hemelwater en opmerking nav bodemnota 
 

  
  

Van: Melvin Smit <Melvin.Smit@steenwijkerland.nl>  
Verzonden: zaterdag 16 december 2023 09:14 
Aan: Emmy Elgersma <emmy.elgersma@steenwijkerland.nl> 
Onderwerp: RE: Vraag over hemelwater en opmerking nav bodemnota 
  
Hoi Emmy,  
  
Nog even wat extra info.   
  
Wanneer het hemelwater van het vuilwater wordt afgehaald (afkoppelen) dan wordt er naast het 
vasthouden en infiltreren voor gezorgd dat het overschot van het hemelwater afgevoerd kan worden 
naar een hemelwaterriool of naar het oppervlaktewater. Hierbij wordt altijd gekeken dat de geboden 
oplossing elders geen verslechtering teweegbrengt.  
  
Het tegen gaan van verzadiging van de ondergrond heeft te maken met het goed onderhouden van 
greppels/sloten/drainage van het openbare terrein. Dit hebben wij als gemeente goed voor mekaar. 
Voor particuliere terreinen is eerst de perceel eigenaar aan zet. In de meeste gevallen is er met enige 
inspanning van de particulier altijd wel een mogelijkheid om de verzadiging van eigen grond tegen te 
gaan. Mocht de particulier er toch niet uitkomen kan er altijd contact gezocht worden met ons. We 
zoeken dan gezamenlijk naar een oplossing.  
  
Het voorbeeld wat je geeft over Meppel doet zich naar mijn weten op die wijze niet voor in 
Steenwijkerland.   
  
Een voorbeeld van een integraal onderzoek is ook het doelsoortenonderzoek voor de isolatie van 
woningen. Dat onderzoek gaan we in 2024 uitvoeren. Dit zorgt ervoor dat niet iedere woningeigenaar 
zelf onderzoek hoeft te doen voordat hij/zij de woning gaat isoleren. Laten we over andere voorbeelden 
nog eens verder praten.   
  
Groet Melvin  
  
  

Van: Emmy Elgersma <emmy.elgersma@steenwijkerland.nl>  
Verzonden: donderdag 14 december 2023 17:22 
Aan: Melvin Smit <Melvin.Smit@steenwijkerland.nl> 
Onderwerp: Re: Vraag over hemelwater en opmerking nav bodemnota  
  
Dag Melvin,  
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Dank voor dit uitgebreide en heldere antwoord. Ik begrijp dat de gemeente met de verordening 
instrumenten in handen heeft om inwoners daadwerkelijk tot actie te dwingen. Dat lijkt mij op zich 
terecht bij foutaansluitingen maar ik dacht meer aan iets anders.  
  
De grondwaterstanden zijn steeds wisselender (bv na hevige regenval). De grond is dan vaak snel en 
langdurig verzadigd. Bij verzadigde grond heeft infiltratie weinig zin (ook dan kan het water niet weg) 
maar ook volstaat opvang in een regenton dan vaak niet meer.  
  
De vraag is hoe we die verzadiging tegengaan bij de steeds heftiger worden regenbuien.  
Dan kunnen we inwoners wel loskoppelen van het riool systeem maar dan kunnen ze nergens naar toe 
met het hemelwater (infiltratie en regentonnen lossen het probleem dan niet op). Het water blijft het op 
de lager gelegen delen altijd staan. Een paar jaar geleden deed zich dit nog voor in Meppel.  
Het probleem van de lager gelegen delen kunnen we toch niet aan de inwoners die daar toevallig wonen 
overlaten?  
  
Over dat andere onderdeel (gemeenschappelijke aanpak integrale onderzoeken die nodig zijn bij 
vergunning aanvragen) ga ik graag met je in gesprek. Veelal is het goedkoper wanneer de gemeenschap 
het integraal doet dan wanneer iedere individuele inwoner dure onderzoeken moet laten doen. 
Uiteraard moeten de gemeenschapskosten dan wel doorberekend worden.  
  
Hartelijke groet en bedankt voor je snelle reactie,  
Emmy Elgersma  
  
  
Verzonden vanuit Outlook voor iOS  

 
Van: Melvin Smit <Melvin.Smit@steenwijkerland.nl> 
Verzonden: Thursday, December 14, 2023 3:25:56 PM 
Aan: Emmy Elgersma <emmy.elgersma@steenwijkerland.nl> 
CC: Gertjan Halff <gertjan.halff@steenwijkerland.nl>; Inge Meindertsma 
<inge.meindertsma@steenwijkerland.nl> 
Onderwerp: Vraag over hemelwater en opmerking nav bodemnota   
   
Dag Emmy, 
   
In de politieke markt vroeg je aandacht voor de ontkoppeling van hemelwater en waar dat water dan 
naar toe zou moeten.  
   
De raad heeft in 2020 de hemelwaterverordening vastgesteld. Daarin is een lozingsverbod opgenomen 
voor hemelwater en grondwater op het vuilwaterriool. Dit om te voorkomen dat de 
waterzuiveringsinstallaties de hoeveelheid water niet meer aankunnen. Ook is het kostenbesparend.  
   
Deze verordening wordt niet gebruikt om actief te gaan afkoppelen maar wordt alleen ingezet bij 
wateroverlastsituaties. Wanneer uit analyse (door de gemeente) blijkt dat de overlast ontstaat door 
foutaansluitingen op het vuilwaterriool gaat de gemeente in gesprek met de betreffende inwoners om te 
komen tot oplossingen om af te gaan koppelen. Het enkel aanmoedigen van het herstellen van foutieve 
hemel- en grondwaterlozingen blijkt vanuit het verleden niet altijd afdoende te werken als 
pressiemiddel. Met de hemelwaterverordening hebben we een juridisch instrument in handen. Na 
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tweemaal controleren en aanschrijven (2x 6 maanden) wordt bij geen reactie en actie een 
handhavingstraject gestart. Dit is tot op heden nog niet nodig geweest, maar dit geeft ons dus wel die 
mogelijkheid.  
   
Er wordt eerst gekeken om het water vast te houden en te bergen, bijvoorbeeld infiltreren in de bodem. 
Wanneer daar geen mogelijkheid voor is kan het geloosd worden op een hemelwaterriool. De laatste 
optie is directe afvoer naar het oppervlaktewater. Een goed voorbeeld van vasthouden is dat het water 
opgevangen wordt om in droge tijden te gebruiken. Denk daarbij aan regentonnen. We hebben hier ook 
subsidies voor: https://www.steenwijkerland.nl/Inwoners/Subsidies/Duurzaamheid/Tuinsubsidie 
   
Tot slot: naar aanleiding van de bespreking van de bodemnota en de bodembeheerkaart merkte je op 
dat je ook mogelijkheden zag om dit op andere terreinen te doen. Daar hoor ik graag meer van.  
   
Mocht bovenstaande nog vragen opleveren dan weet je me te vinden.  
   
Met vriendelijke groet,  
   
Melvin Smit 
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